
 

 

BRK.0002.16.2020.US 

P r o t o k ó ł  Nr  XVI/2020 
_______________________________________________ 

z sesji Rady Miejskiej w B y t o w i e 

z dnia 29 stycznia 2020 r. 

 

Ad. pkt-u 1. 
Obecni na sesji Rady Miejskiej w Bytowie wg załączonej listy obecności – tj. 20 radnych. 

 

Nieobecna: 

- radna Barbara Kosmowska. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji Rady Miejskiej w Bytowie uczestniczyli zaproszeni goście.  

 

Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Obradom przewodniczył Jan Treder – Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Przewodniczący obrad otwierając XVI sesję Rady Miejskiej w Bytowie, o godz. 10:00, w sali 

konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ul. 1 Maja 15, stwierdził kworum radnych, 

przy którym może obradować i podejmować uchwały Rada Miejska w Bytowie.  

 

W dalszej kolejności przywitał radnych Rady Miejskiej w Bytowie, zaproszonych gości oraz 

przedstawicieli: Urzędu Miejskiego, Bytowskiego Centrum Kultury w Bytowie, prasy oraz 

pozostałych mieszkańców przysłuchujących się obradom Rady.  

 

Rada Miejska w Bytowie minutą ciszy uczciła pamięć zmarłych w okresie Świąteczno-

Noworocznym byłych radnych Rady Miejskiej w Bytowie I i II kadencji śp. Olgę Dąbek  

i śp.Waldemara Iniarskiego. 

 

Ad. pkt-u 2. 
Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został 

radnym przesłany w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie i zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie burmistrza Bytowa z działalności między sesjami. 

5. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Bytowie na 2020 r. 

6. Roczne sprawozdania z pracy komisji stałych Rady Miejskiej za 2019 r. 

7. Przedstawienie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bytowie na 2020 r. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 2020 rok 

(druk nr 1), 
2)   zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych  

prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 3), 

3) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Bytów na rok szkolny 2019/2020 

(druk nr 4), 
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4) uchylenia uchwały w sprawie wprowadzenia Programu wspierającego rodziny 

wielodzietne pn. „Duża Rodzina w gminie Bytów” (druk nr 5), 

5) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania (druk nr 

6), 
6) przyznania dotacji z budżetu gminy Bytów na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 7), 

7)   zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2020-2028 (druk nr 

2). 
9.   Komunikaty i sprawy bieżące.      

10. Zakończenie sesji Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Porządek obrad, stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad. 

 

Uwag do porządku obrad nie było. 

 

Wobec powyższego porządek obrad został przyjęty w niezmienionym brzmieniu, wg którego 

będzie procedować Rada Miejska w Bytowie. 

 

Ad. pkt-u 3. 
Przewodniczący obrad Jan Treder poinformował, że zgodnie ze statutem gminy Bytów oraz  

z ustawą o dostępie do informacji publicznej protokół z ostatniej sesji został wyłożony 

w biurze Rady Miejskiej (pok. nr 102) oraz opublikowany na stronie internetowej Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 

W związku z powyższym przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z poprzedniej sesji.  

 

Rada Miejska w głosowaniu: (19-za, p-0, w-1) przyjęła protokół. 

 

Ad. pkt-u 4. 
Radny Kazimierz Olik zadał pytania: 

 

- w sprawie odstąpienia od ustalenia opłaty adiacenckiej na podstawie zarządzenia 

burmistrza Bytowa. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że opłata adiacencka 

związana jest ze wzrostem wartości nieruchomości po podziale. Jeżeli wartość nieruchomości 

po podziale nie wzrasta, wówczas nie nalicza się opłaty adiacenckiej. 

 

Dodatkowych wyjaśniaj w tej kwestii udzieliła kierownik Wydziału Mienia Komunalnego 

Teresa Cieplik. Poinformowała, że za każdym razem gmina zleca rzeczoznawcy 

majątkowemu wykonanie operatów szacunkowych bądź opinii stwierdzających brak wzrostu 

wartości nieruchomości. Opłata adiacencka jest naliczana wtedy, kiedy wzrasta wartość 

nieruchomości  po podziale. W przypadku, kiedy rzeczoznawca majątkowy wydaje opinię 
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stwierdzającą brak 

wzrostu  wartości  nieruchomości  sporządzane  jest  zarządzenie  burmistrza o  odstąpieniu   

od naliczania opłaty adiacenckiej. 

 

 

W dalszej część radny Kazimierz Olik poprosił o szczegółowe dane, jakich działek 

zwolnienie to dotyczy. 

 

W odpowiedzi zastępca burmistrza Jacek Czapiewski stwierdził, że radny otrzyma kopię 

zarządzenia w tej sprawie. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, jaki jest skutek finansowy wydania takiego 

zarządzenia. 

 

Żaden, odpowiedziała kierownik Wydziału Mienia Komunalnego, ponieważ nie było wzrostu 

wartości nieruchomości. Opłatę adiacencką nalicza się wtedy, kiedy jest wzrost wartości 

nieruchomości po podziale. 

 

- w sprawie udziału burmistrza Bytowa w otwarciu drogi wojewódzkiej nr 209,  

po modernizacji na odcinku Borzytuchom-Bytów. Radny zapytał, czy zostaną 

zamontowane dodatkowe barierki ochronne. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że w otwarciu drogi 

wojewódzkiej nr 209 oprócz firmy wykonującej to zadanie wzięli również udział inni 

przedstawiciele, w tym dyrektor ZDW w Gdańsku Grzegorz Stachowiak, który jest biegłym  

w zakresie bezpieczeństwa drogowego i nie stwierdził potrzeby zamontowania dodatkowych 

barierek.       

 

- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa Ryszarda Sylki w ZZO Sierzno dot. zakończenia 

projektu pt. „Rozwój i modernizacja infrastruktury przeznaczonej do odzysku i recyklingu 

odpadów”.  Wg radnego zadanie to nie zostało zakończone.   

 

Zadanie to zostało zakończone odpowiedział burmistrz.  

 

Radna Alicja Kiedrowska zadała pytania: 

 

- w sprawie uczestnictwa burmistrza Bytowa Ryszarda Sylki w Powiatowej Radzie Rynku 

Pracy. Radna zapytała, jakie są możliwości zatrudnienia młodych ludzi po studiach na  

rynku bytowskim. Chodzi o to, aby zachęcić ich do pozostania w kraju a nie szukania 

pracy poza Bytowem lub za granicą.   

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że Powiatowy Urząd 

Pracy zajmuje się przede wszystkim osobami bezrobotnymi, który wspiera osoby bezrobotne, 

zakłady pracy oraz instytucje. Spotkanie to dotyczyło podziału środków na poszczególne 

zadania, 

w tym na stworzenie nowych stanowisk pracy przez pracodawców, prace interwencyjne, 

publiczne, szkolenia itd. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, to dotyczy ono bezpośrednio 

działalności PUP. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała, jaka jest stopa bezrobocia w Powiecie Bytowskim.   
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5,1% odpowiedział burmistrz Bytowa. Z informacji uzyskanych od dyrektora PUP wynika,  

że ok. 600 osób jest bezrobotnych na terenie gminy Bytów. Jest to tendencja spadkowa. 

 

- w sprawie wręczenia aktów nadania awansu zawodowego dla nauczycieli mianowanych  

w dniu 2.01.2020 r. w gabinecie burmistrza Bytowa. Radna zapytała ilu nauczycieli 

otrzymało  awans zawodowy.  

 

Dwie osoby, odpowiedział zastępca burmistrza Jacek Czapiewski.     

 

 Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zadała pytania: 

 

- w sprawie określenia wzoru wniosku, wzoru umowy oraz wzoru rozliczenia 

dofinansowania zadania związanego z likwidacją źródła ciepła wykorzystywanego do 

ogrzewania węglowego na terenie gminy Bytów.  

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Jacek Czapiewski. Powiedział, że informacje  

te są zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie. 

 

- w sprawie przygotowania obwieszczeń i przekazania do publicznej wiadomości 

informacji o terminach polowań otrzymanych z kół łowieckich, których obwody 

łowieckie znajdują się na terenie gminy Bytów. Radna zapytała, czy na tablicach 

ogłoszeniowych na terenie gminy Bytów również informacje te zostaną zamieszczone. 

 

Odpowiedzi udzielił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Powiedział, że informacje te są 

zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie.  

 

Dodatkowych wyjaśnień w tej kwestii udzieliła kierownik Wydziału Spraw Rolnych i 

Ochrony Środowiska Bernadeta Cybula stwierdzając, iż koła łowieckie mają ustalone plany 

roczne polowań, których daty bardzo często się zmieniają i byłoby to uciążliwe z wymianą 

obwieszczeń na tablicach ogłoszeniowych na terenie gminy Bytów. Natomiast wszelkie 

zmiany są na bieżąco monitorowane i zamieszczone na stronie internetowej UM oraz 

przekazywane drogą mailowo do sołtysów. 

 

Szczegółowe informacje na temat stanu zwierzyny łownej można bezpośrednio uzyskać  

z Polskiego Związku  Łowieckiego Zarząd Okręgowy w Słupsku powiedział 

wiceprzewodniczący Rady Eugeniusz Wiatrowski.     

 

- w sprawie prac porządkowych związanych z zagrabianiem liści w parkach, skwerach 

oraz placach zabaw. Radna zapytała, czy zadanie to nie zostało skopiowane  

z poprzedniego miesiąca, ponieważ liści już nie ma. 

 

Odpowiedzi udzieliła kierownik Wydziału RO Bernadeta Cybula. Stwierdziła, że są to 

pozostałości, które wcześniej nie zostały usunięte. 

 

Radna Maria Mielewczyk zadała pytanie: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa w Urzędzie Miejskim z Rzecznikiem Praw 

Obywatelskich Adamem Bodnarem. Radna zapytała. Na czyje zaproszenie przyjechał 
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pan Bodnar, co było celem wizyty oraz czy spotkanie, które odbyło się w Jasiu 

Kowalskim było tylko dla wybranych mieszkańców.    

 

W odpowiedzi burmistrz Bytowa stwierdził, że pan Adam Bodnar Rzecznik Praw 

Obywatelskich przyjechał na jego zaproszenie. Celem wizyty było nie tylko pokazanie 

miasta, Zamku, Cerkwii, czy zabytkowego mostu Nad Borują lecz także spotkanie z 

mieszkańcami Bytowa o czym informowała prasa lokalna. Było to spotkanie otwarte dla 

wszystkich mieszkańców, w którym uczestniczyło co najmniej 80 osób i nie miało ono 

indywidualnego charakteru zaproszenia. 

 

Radny Stanisław Borzyszkowski zadał pytanie: 

 

- w sprawie spotkania burmistrza Bytowa z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich  

w Gdańsku Grzegorzem Stachowiakiem w sprawie realizacji inwestycji na drogach 

wojewódzkich. Radny zapytał, jakie to będą inwestycje. 

 

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa. Powiedział, że głównym tematem spotkania była 

realizacja inwestycji drogowych w Rekowie w sprawie budowy sygnalizacji świetlnej  

na przejściu dla pieszych koło szkoły i chodnika. Środki na ten cel zostały zabezpieczone  

w tegorocznym budżecie gminy Bytów. Rozmawiano również o budowie chodnika od SP  

w Pomysku Wielkim w kierunku Pomyska Małego, którego projekt techniczny jest w trakcie 

uzgodnień. 

 

Radny Leszek Szymczak zadał pytanie: 

 

- w sprawie spotkania w dniu 7.01.2020 r. w Bytowskim Centrum Kultury na temat 

budowy obiektu. Radny zapytał, jakie podjęto ustalenia. 

  

Odpowiedzi udzielił burmistrz Bytowa Ryszard Sylka. Powiedział, że w spotkaniu tym 

uczestniczyli również przedstawiciele Urzędu Miejskiego, architekt miejski Leszek Neubauer 

oraz pan Andrzej Kraweczyński na którym poruszono kwestie związane z możliwościami 

pozyskania środków zewnętrznych w ramach programu ogłoszonego przez Ministerstwo 

Kultury, z którego zamierzamy skorzystać oraz jakie funkcje w przyszłości ma  pełnić BCK  

w Bytowie. Termin składania wniosków został określony do dnia 16.03.2020 rok.  

 

Radny Leszek Szymczak zwrócił uwagę, że nie przypomina sobie abyśmy zabezpieczyli 

środki w tegorocznym budżecie gminy Bytów na budowę sygnalizacji świetlnej w Rekowie. 

 

Środki na ten cel zostały zabezpieczone w rezerwie inwestycyjnej w budżecie gminy Bytów 

na rok 2020, powiedział burmistrz.  

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, kierowników Wydziałów oraz burmistrzów zawarte są 

w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Bytowie oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 5. 
Przewodniczący Rady Jan Treder poinformował, że projekt planu pracy Rady Miejskiej na 

rok 2020 został przesłany do radnych drogą elektroniczną oraz do komisji stałych Rady 

Miejskiej w Bytowie, w którym dodano sesję RM w dniu 11 lipca z okazji Dni Bytowa oraz 
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zmieniono zaplanowaną sesję z dnia 1 lipca na 30 czerwca. Zmiany te zostały przyjęte przez 

komisje stałe Rady Miejskiej w Bytowie. 

 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska zapytała, czy jest możliwość udostępnienia 

bezpośredniego wglądu do wszystkich jednostek organizacyjnych gminy Bytów na temat ich 

statusu oraz działalności na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie, ponieważ nie 

wszystkie jednostki składają sprawozdania na sesji. 

 

Tak, odpowiedział burmistrz, poprzez utworzenie odpowiednich linków do stron 

internetowych jednostek organizacyjnych gminy Bytów. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

 

Wobec powyższego przewodniczący Rady poddał plan pracy Rady Miejskiej na rok 2020 pod 

głosowanie. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 

2020 rok jednogłośnie. 

 

Plan pracy Rady Miejskiej na 2020 rok, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 6. 
Przewodniczący Rady złożył krótką informację na temat działalności Rady Miejskiej oraz 

komisji stałych VIII kadencji za rok 2019 na podstawie prezentacji multimedialnej.  

W szczególności: ilość odbytych sesji, podjętych uchwał, zgłoszonych interpelacji i 

wniosków, posiedzeń komisji oraz frekwencji. Informacje te stanowią załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

Jednocześnie poinformował, że zostały złożone do biura Rady sprawozdania z działalności 

stałych Komisji Rady Miejskiej za rok 2019 i przyjęte na komisjach. W związku z 

powyższym zapytał, czy istnieje konieczność ich przedłożenia. 

 

Nikt z radnych nie wyraził takiej woli. 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy Rady Miejskiej w 

Bytowie za rok 2019 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie za rok 2019 stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Bytowie za 

rok 2019 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w 

Bytowie za rok 2019 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Bytowie za rok 

2019 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Radny Leszek Szymczak zwrócił uwagę, że w prezydium Rady nie ma ani jednego 

przedstawiciela opozycji Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Z 6 radnych tylko 3 

radnych zasiada w 1 komisji, co świadczy o braku współpracy. Podnosi ten temat, ponieważ 

chciałby, aby mieszkańcy wiedzieli o tej sytuacji. 

 

 

 

Ad. pkt-u 7. 
Przewodniczący Rady Pan Jan Treder poinformował, iż plany prac komisji stałych również 

zostały przyjęte na posiedzeniach komisji i złożone do biura Rady. 

 

Plany pracy komisji stałych Rady Miejskiej na rok 2020 w kolejności jak wyżej stanowią 

załącznik nr 11, 12, 13 i 14 do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 8. 
PODJĘCIE UCHWAŁ 

 

1) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Bytowie na 2020 rok (druk nr 1). 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przepisami prawa tj. ustawą o samorządzie 

gminnym oraz statutem gminy Bytów plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Bytowie zatwierdza Rada. Jednocześnie poinformował, że projekt uchwały był 

przedstawiony na wszystkich komisjach stałych Rady Miejskiej w Bytowie. W związku  

z powyższym zapytał, czy zachodzi konieczność jego ponownego omawiania.  

 

Radni przez aklamację uznali, że nie. 

 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Stanowisko Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy przedstawił jej przewodniczący 

Aleksander Pradella informując, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej przedstawił jej przewodniczący Adam 

Leik  stwierdzając, iż komisja projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Stanowisko Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska przedstawił jej 

przewodniczący Jerzy Wyczk oznajmiając, iż komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W związku z powyższym przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/147/2020 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie:  

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 

do protokołu. 
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2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Bytów (druk nr 3). 

 

Projekt uchwały przedstawił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Poinformował, że  

w związku z realizowaniem przez mieszkańców Bytowa inwestycji mieszkaniowych  

i zamieszkiwanie na nowopowstałych terenach mieszkaniowych miasta zachodzi konieczność 

dokonania zmian w obowiązującej uchwale ustalającej sieć szkół podstawowych 

prowadzonych przez gminę Bytów. I tak odpowiednio do: 

 

- SP nr 1 dodaje się nazwę ulicy Stanisława Staszica, 

- SP nr 2 zmienia się nazwy ulic z Leona Kruczkowskiego na ulicę  

Kazimierza Kruczkowskiego oraz z Lucjana Szenwalda na Aleksandra Fredry, 

- SP nr 2 dodaje się nazwy ulic: Ks. Jana Twardowskiego, Wisławy Szymborskiej, 

Czesława Miłosza, Bolesława Prusa, Elizy Orzeszkowej, Władysława Reymonta,  

- SP nr 5 dodaje się nazwę ulicy Lawendowa. 

 

Stanowisko Komisji Oświaty i Polityki Społecznej przedstawił Adam Leik. Poinformował,  

iż komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie wraz z wnioskiem o włączenie w obręb 

SP nr 1 mieszkańców ul. Mickiewicza, który uzyskał akceptację komisji niejednogłośnie.  

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radny Leszek Szymczak skierował pytanie do kierownika Wydziału Edukacji Kultury i 

Sportu Andrzeja Hrycyny, czy zgodnie z przepisami prawa tj. ustawy – Prawo oświatowe 

(art. 39 ust. 8) uchwała o ustaleniu planu sieci publicznych szkół podstawowych nie wymaga 

opinii Pomorskiego Kuratora Oświaty. Uważa, że tak. Poza tym nie powinno być sytuacji 

takiej, że na wczorajszej komisji radny Bogdan Adamczyk wprowadza zmiany do projektu 

uchwały polegające na wprowadzeniu do obwodu SP nr 1 ulicę Mickiewicza niepopartą 

opinią mieszkańców ani żadnym wnioskiem. 

 

W odpowiedzi kierownik Wydziału EKS stwierdził, że przepis na który powoływał się radny 

Leszek Szymczak dotyczył sytuacji którą mieliśmy w roku ubiegłym, gdzie ustalaliśmy całą  

sieć szkół podstawowych od początku, z uwzględnieniem wszystkich ulic. Obecnie mamy 

sytuację dotyczącą uzupełnienia ulic. Jedynie wątpliwości może budzić wniosek, który padł 

na Komisji OPS przypisany do obwodu SP nr 1. Natomiast w pozostałych częściach, gdzie 

zostały dopisane istniejące ulice lub zmienione ich nazwy nie zmieniają kształtu sieci szkół 

podstawowych. Uważa, że opinia  Kuratora Oświaty, w tym przypadku nie jest konieczna. 

 

Podobnego zdania była również radca prawny Danuta Gawarecka, która stwierdziła, że przed 

podjęciem tej uchwały nie jest wymagana opinia Kuratora Oświaty.  

 

Z ww. stwierdzeniem nie zgodził się radny Leszek Szymczak. Uważa, że zgodnie z 

przepisami prawa projekt tej uchwały wymaga opinii Kuratora Oświaty jak również 

mieszkańców. Nie może być sytuacji takiej, że na prośbę jednego radnego wprowadzamy 

zmiany. Za chwilę okaże się, że wprowadzimy kolejne zmiany, które również nie będą 

poparte żadną opinią. Jest to niezgodne z prawem, która zostanie zakwestionowana. 

 

Przewodniczący Rady zapytał radcę prawnego, czy wniosek Komisji OPS wymaga opinii 

Kuratora Oświaty. 
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Wydaje mi się, że nie, powiedziała radca prawny, ponieważ uzyskaliśmy ją przy ustalaniu 

planu sieci publicznych szkół podstawowych w 2019 roku. 

 

Radna Katarzyna Januszewka-Lisińska powiedziała, że nie mamy zgodności w tej sprawie. 

Radca prawny mówi, że wydaje mi się, natomiast kierownik Wydziału EKS mówi, że mogą 

być wątpliwości co do wniosku komisji oświaty. Temat ulic powinien być dokładnie 

przeanalizowany i przedyskutowany z dyrektorami szkół oraz wysłany do Kuratora Oświaty, 

wówczas będziemy pewni, że nie ma żadnych błędów. Może okazać się tak, że za miesiąc 

pojawi się kolejny wniosek i ponownie będziemy zmieniać uchwałę.  

 

Analizując wniosek komisji oświaty należałoby również wprowadzić do obwodu SP nr 1 ul. 

Lęborską powiedział burmistrz. 

 

W związku z wątpliwościami jakie pojawiły się w trakcie dyskusji przewodniczący Rady 

zapytał, jaki jest okres na podjęcie tej uchwały. 

 

W odpowiedzi kierownik Wydziału EKS stwierdził, że z dniem 1.03. rozpoczyna się okres 

naboru do szkół. Dyrektorzy przed naborem powinni mieć rozeznanie co do ilości osób 

zamieszkałych w obwodzie szkolnym, dlatego niezbędne jest podjęcie ww. uchwały. 

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz uważa, że uchwała ta powinna być porządkująca a nie 

zmieniająca, która od samego początku budziła wątpliwości. Jednocześnie zapytał od kogo 

wpłynął wniosek.  

 

Od radnego Bogdana Adamczyka, powiedział przewodniczący Komisji OPS. 

 

W dalszej części dyskusji radny Tomasz Franciszkiewicz stwierdził, iż uchwała ta jest 

wadliwa, niepoparta żadną opinią zarówno mieszkańców, dyrektorów szkół oraz Kuratora 

Oświaty. Poza tym nie znamy dokładnych danych liczbowych ile dzieci szkolnych mieszka 

przy ul. Mickiewicza i Lęborskiej. 

 

Na ww. zapytania radnego odpowiedzi udzielił kierownik Wydz. EKS oraz radny  

Bogdan Adamczyk. 

 

Radny Leszek Szymczak powiedział, iż przychyla się do stanowiska przewodniczącego Rady, 

żeby temat dokładnie przeanalizować lub ogłosić przerwę, w celu uzyskania dokładnej 

informacji z Kuratorium Oświaty na temat projektu uchwały lub przełożyć go na następną 

sesję. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby radca prawny wraz z kierownikiem Wydz. EKS 

zasięgnęli opinii Kuratora Oświaty w tej sprawie bez ogłaszania przerwy, przystępując tym 

samym do omawiania kolejnych uchwał, zgodnie z porządkiem obrad. 

 

Po uzyskaniu dokładnej informacji w tej sprawie radca prawny stwierdziła, że radny  

Leszek Szymczak miał rację, co do braku opinii Kuratora Oświaty powołując się na art.  

39 ust. 8 ustawy – Prawo oświatowe. W związku z tym uchwała nie może być podjęta,  

ponieważ jest wadliwa. 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały do 
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ponownego przeanalizowania w komisjach. 

 

W wyniku głosowania: (20-za, p-0, w-0) Rada Miejska wniosek przyjęła jednogłośnie. 

 

Wobec powyższego porządek obrad został zmieniony w punkcie 8, który brzmi następująco: 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bytowie na 

2020 rok (druk nr 1), 

2) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Bytów na rok szkolny 

2019/2020 (druk nr 4), 

3) uchylenia uchwały w sprawie wprowadzenia Programu wspierającego rodziny 

wielodzietne pn. „Duża Rodzina w gminie Bytów” (druk nr 5), 

4) określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

(druk nr 6), 
5) przyznania dotacji z budżetu gminy Bytów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 7), 

6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Bytów na lata 2020-2028 

(druk nr 2). 
 

Projekt uchwały wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 16  

do protokołu. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, kierowników Wydziałów oraz burmistrzów zawarte są 

w nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w 

Bytowie oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

2) w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Bytów na rok 

szkolny 2019/2020 (druk nr 4). 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Poinformował, że  

w związku z przepisami ustawy Prawo oświatowe zmianie ulegają zasady zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek oświatowych, zgodnie  

z cennikiem określonym w projekcie uchwały.  

 

Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gminy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Komisja Oświaty i Polityki Społecznej jak wyżej. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/148/2020 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie: 

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 17  

do protokołu. 
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3) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wprowadzenia Programu wspierającego 

rodziny wielodzietne pn. „Duża Rodzina w gminie Bytów” (druk nr 5). 

 

Projekt uchwały omówił zastępca burmistrza Mateusz Oszmaniec. Poinformował, że Rada 

Miejska w Bytowie w 2013 roku wprowadziła do realizacji Program wspierający rodziny 

wielodzietne pn. „Duża Rodzina w gminie Bytów”. Natomiast rządowy program dla rodzin 

wielodzietnych został wprowadzony w 2014 roku. W związku z tym w gminie Bytów 

funkcjonują 2 rodzaje kart dla dużych rodzin wielodzietnych, w ramach programu gminnego  

i programu rządowego. Ideą obu programów jest wspieranie rodzin wielodzietnych, przy 

czym program rządowy jest programem o szerszym zakresie działania obejmujący obszar 

całego kraju, z którego znacznie więcej podmiotów udziela zniżek. Żeby nie dublować dwóch 

kart, uchyla się gminny program KDR na rzecz programu rządowego. 

 

Stanowiska Komisji: 

Komisja BFR projekt uchwały przy 4 głosach za i 3 głosach wstrzymujących się pozytywnie 

zaopiniowała. 

 

Komisja OPS pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Następnie przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. projektem uchwały. 

 

Radna Maria Mielewczyk zapytała, dlaczego BCK nie respektuje gminnego ani rządowego 

programu Karty Dużej Rodziny, tylko stosuje swoje ulgi. 

 

Zabierając głos w dyskusji dyrektor Bytowskiego Centrum Kultury Marian Gospodarek, 

stwierdził, że do momentu uchylenia gminnego programu KDR w dalszym ciągu jest jej 

realizatorem i stosuje zniżki. Natomiast w przypadku likwidacji programu gminnego 

przymierza się do zastosowania innych ulg prorodzinnych dla rodzin wielodzietnych. Na 

przykład poprzez wprowadzenie w kinie biletu rodzinnego zawierającego zniżkę na bilety do 

kina dla rodzin 3-osobowych. Takie wsparcie nadal będzie kontynuowane. Jednocześnie 

podkreślił, że od wielu lat BCK wspiera rodziny wielodzietne z gminy Bytów stosując różne 

ulgi, jak na przykład ulgi dla seniorów, studentów, uczniów oraz ulgi grupowe do kina.   

 

Radny Kazimierz Olik zapytał, dlaczego BCK nie chce wejść w program rządowy. Co stoi na 

przeszkodzie. 

 

Nie mówimy definitywnie nie. W momencie likwidacji gminnej karty będziemy badać pewne 

trendy, które będą w kinie. Z punktu widzenia ekonomicznego lepszą formą jest stosowanie 

ulg prorodzinnych trzy osobowych. 

 

Radna Katarzyna Januszewska-Lisińska w pełni popiera pomysł dyrektora BCK, który nie 

wyklucza całkowicie rządowego programu, być może w przyszłości do niego przystąpi, tym 

bardziej że bilety w bytowskim kinie nie są wygórowane.  

 

Radny Tomasz Franciszkiewicz zapytał, od kiedy zostanie wprowadzony nowy system 

stosowania ulg dla rodzin prorodzinnych przez BCK. 
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W momencie uchylenia tej uchwały, powiedział dyrektor BCK. Jest to w naszym interesie, 

aby zadbać również o dochody.  

 

Radna Irena Grzywnowicz proponuje przychylić się do propozycji BCK, tym bardziej, że 

coraz więcej osób korzysta z kina i z ulg, których wprowadza coraz więcej. 

 

Takiego samego zdania była również radna Alicja Kiedrowska. Powiedziała, iż czynnik 

ekonomiczny jest bardzo ważny, dlatego proponuje zakończenie dyskusji w tym temacie. 

 

Radny Adam Leik także popiera pomysł dyrektora BCK dotyczący propozycji wprowadzenia 

biletu rodzinnego zawierającego zniżkę na bilety do kina dla rodzin. 

 

Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie oraz  

dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/149/2020 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie: 

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 18 

do protokołu. 

 

Szczegółowe wypowiedzi ww. radnych, dyrektora BCK oraz burmistrza zawarte są w 

nagraniu sesji udostępnionym w BIP i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Bytowie 

oraz  stanowiącym załącznik do protokołu. 

 

4) w sprawie określenia trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 

funkcjonowania (druk nr 6). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie poinformował, że pismem z dnia 28 listopada 

2019 roku Prokurator Rejonowy w Bytowie wniósł o stwierdzenie nieważności ww. uchwały  

w związku z brakiem jej publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego.  

Wobec powyższego przedkłada się projekt uchwały uwzględniający publikację uchwały  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego.  

 

Następnie poprosił o przedstawienie stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie.  

I tak: 

 

Komisja BFR projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

 

Komisja OPS jak wyżej. 

 

Komisja RWOŚ przy 1 głosie wstrzymującym się pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/150/2020 przyjęła. Głosowanie: 

(18-za, p-0, w-1). 

/W głosowaniu nie wziął udziału radny Wiesław Dykier/ 
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Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

5) w sprawie przyznania dotacji z budżetu gminy Bytów na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków (druk nr 7). 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie poinformował, że projekt uchwały był również 

omawiany na wszystkich komisjach stałych Rady Miejskiej w Bytowie. W związku  

z powyższym poprosił o przedstawienie stanowisk komisji. 

 

Stanowisko Komisja BFR przedstawił Aleksander Pradella informując, iż komisja projekt 

uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. Z 13 wniosków, które wpłynęły do Urzędu 

Miejskiego, rezygnację z przyznania złożył jeden wnioskodawca. Zespół ds. oceny formalnej  

i merytorycznej wniosków o udzielenie dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków, w skład którego weszli również przedstawiciele wszystkich 

klubów radnych   zaproponował Burmistrzowi Bytowa przyznanie trzech dotacji w łącznej 

wysokości 215 687,27 zł dla następujących obiektów: 

 

1. Budynek przy ul. Bauera 5      -  99 804,11 zł, 

2. Budynek przy ul. Drzymały 16  -  48 760,11 zł, 

3. Budynek przy ul. Młyńskiej 5  -  67 123,05 zł. 

 

Komisja OPS jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Komisja RWOŚ jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/151/2020 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie: 

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 

do protokołu. 

 

6) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Bytów na lata 2020-2028 

(druk nr 7). 

 

Po przedstawieniu pozytywnych stanowisk komisji stałych Rady Miejskiej w Bytowie oraz 

braku dyskusji przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

W głosowaniu Rada Miejska uchwałę Nr XVI/152/2020 jednogłośnie przyjęła. Głosowanie: 

(20-za, p-0, w-0). 

 

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania radnych stanowi załącznik nr 21  

do protokołu. 

 

Ad. pkt-u 9. 
Przewodniczący Rady Jan Treder poinformował radnych, że w dniu dzisiejszym wpłynęło 
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pismo do przewodniczącego Rady w sprawie odwołania Leszka Szymczaka z funkcji 

przewodniczącego Klubu radnych PiS w Radzie Miejskiej w Bytowie. Jednocześnie Klub 

zdecydował o powołaniu nowego przewodniczącego, którego szefem klubu został radny 

Wiesław Dykier. Jako nowy przewodniczący deklaruje współpracę z Radą Miejską  

i Burmistrzem Bytowa w najważniejszych sprawach dla rozwoju naszego miasta i gminy. 

 

Pismo stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

W dalszej części wywiązała się dyskusja na temat zdjętego z porządku obrad projektu 

uchwały, który wymagał opinii Kuratora Oświaty. 

 

Radni podnosili aby projekt uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych prowadzonych przez gminę Bytów był dokładnie przeanalizowany  

i przedyskutowanych w komisjach, z udziałem dyrektorów szkół oraz poparty opinią Kuratora 

Oświaty. Tak, aby nie dochodziło do kolejnych zmian przeniesienia ulic do obwodów 

szkolnych. 

 

Przewodniczący Rady oraz zastępca burmistrza Jacek Czapiewski zapewnili, iż temat ten 

zostanie dogłębnie przeanalizowany na podstawie szczegółowych danych liczby dzieci oraz 

ulic przypisanych do danego obwodu, z udziałem dyrektorów szkół oraz radnych. Poza tym 

uchwała ta nie może być ustalona na kilka lat, ponieważ miasto się rozwija i dochodzą 

kolejne nowe ulice. 

     

Ad. pkt-u 10. 
Jan Treder, przewodniczący Rady Miejskiej w Bytowie, podziękował radnym oraz 

zaproszonym gościom za uczestnictwo w obradach, wyczerpując porządek obrad, zamknął 

XVI sesję Rady Miejskiej w Bytowie o godz. 11:40. 

 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Urszula Szyszło      Jan Treder   
 

 

 

 

 

 

 

 

 


